



Asia and Africa Today. 2013-2024

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №7 Volume . 2016

TURKEY'S AFRICA POLICY: LOOKING FOR NEW PARTNERS

Sergey Kostelyanets

Abstract

The 2015 G-20 Summit took place in Antalya, Turkey on 15-16 November. On the proposal of Turkey, the G-20 Ministers of Energy met on October 2, 2015 in the framework of the summit. This was the first time such a meeting took place. The key topic of the discussion was energy development in sub-Saharan Africa (SSA). The same topic was also brought up at the summit of Heads of State. Turkey's interest in Africa's energy sector is not accidental. To date, Turkey is one of the fastest growing energy markets in the world. Energy development is the main national project of Ankara. However, in the foreseeable future Turkey's domestic demand will not be insufficient for rapidly growing Turkish energy companies, so they are turning to foreign markets. SSA has a population of about one billion people and an extremely low level of access to energy services, thus making it a huge potential market. What will facilitate the expansion of Turkish businesses in Africa is the progress that has been made in Turkish-African relations since the late 1990s.

Keywords list (en): Turkey, Africa, political contacts, economic relations, energy, religious ties

Date of publication: 01.07.2016

Citation link:

Kostelyanets S. TURKEY'S AFRICA POLICY: LOOKING FOR NEW PARTNERS // Asia and Africa Today. – 2016. – Issue №7 C. 30-35 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-492/>

No orders found



ПОЛИТИКА ТУРЦИИ НА АФРИКАНСКОМ НАПРАВЛЕНИИ: НОВЫЕ ТЕНДЕНЦИИ В ВЫБОРЕ ПАРТНЕРОВ

Костелянец Сергей Валерьянович

Аннотация

15-16 ноября 2015 г. в Анталии (Турция) прошел саммит Большой двадцатки - G-20. А 2 октября в рамках подготовки к саммиту по предложению председательствующей на нем Турции впервые прошла встреча министров энергетики стран G-20, на которой обсуждались вопросы развития энергетики в странах Африки южнее Сахары (АЮС). Тема энергетики в АЮС была затронута и на саммите глав государств. Интерес Турции к африканской энергетике неслучаен. На сегодняшний день Турция – один из самых быстрорастущих рынков электроэнергии в мире. Развитие энергетики – главный национальный проект Анкары. Но запросы экономики Турции в обозримой перспективе окажутся недостаточными для укрепившихся турецких энергетических компаний, и уже сейчас они присматриваются к зарубежным рынкам. Огромный потенциальный рынок - это АЮС с населением примерно в миллиард человек и чрезвычайно низким уровнем доступа к энергетическим услугам.

Ключевые слова: Турция, Африка, политические контакты, экономические отношения, энергетика, религиозные связи

Дата публикации: 01.07.2016

Ссылка для цитирования:

Костелянец С. В. ПОЛИТИКА ТУРЦИИ НА АФРИКАНСКОМ НАПРАВЛЕНИИ: НОВЫЕ ТЕНДЕНЦИИ В ВЫБОРЕ ПАРТНЕРОВ // Азия и Африка сегодня. – 2016. – Выпуск №7 С. 30-35 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-492/>